

## **Anesthesiologist**

### **Montreal Neurological Institute**

#### **MUHC - McGill University Health Centre**

The anesthesiology department at the Montreal Neurological Institute, part of the MUHC, is looking to hire three anesthesiologists to join its team. Completion of relevant additional training with a minimum duration of Twelve (12) months is required.

The Montreal Neurological Hospital (commonly referred to as "The Neuro") is one of the six pavilions of the MUHC (McGill University Health Centre). It is internationally recognized for its dynamic and multidisciplinary clinical, academic, and research environment that promote clinical excellence, high-level teaching, and advanced research opportunities.

Several clinical innovations have been developed at the Neuro throughout its history, and scientific discoveries are still regularly made in neurology and neurosurgery in the institution. The hospital annually attracts dozens of physicians and researchers from a multitude of countries to learn about the latest advancements.

The Neuro currently includes:

- Over 100 physicians and pharmacists
- More than thirty specialties and subspecialties
- Over one hundred researchers

#### **Clinical and Academic Activities**

The candidate will participate in the usual clinical activities in which the anesthesia department contributes:

- Oncologic Neurosurgery
- Epilepsy Neurosurgery
- Functional Neurosurgery (movement disorders)
- Neuromodulation (for pain and spasticity)
- Spine Surgery
- Vascular Neurosurgery
- Peripheral Nerve Neurosurgery
- Interventional and Diagnostic Neuro-radiology program

- Advanced Stroke program (tertiary center, offering emergency thrombectomy)

The candidate will also contribute to teaching students, residents, and clinical fellows as an associate professor at McGill University.

Active participation in the Neuro's continuing professional development activities as well as various university and research activities is also expected.

Appropriate non-clinical time will be allocated based on needs and agreed mandates.

### **Eligibility Criteria**

- Medical Doctorate
- Medical Practice License issued by the Collège des Médecins du Québec (CMQ) (or in the process of obtaining)
- Specialist certificate in Anesthesiology recognized by the CMQ (obtained or in the process of obtaining)
- Compliance with the requirements of the Office Québécois de la langue Française (OQLF).
- Experience in Neuroanesthesiology

### **Desired Profile**

- Professionalism, leadership, commitment, and productivity
- Interest and skills in neuro-anesthesiology
- Expertise in neuro-monitoring and electroencephalography for neuro-critical care and perioperative care in neurosurgery, an asset
- Teaching abilities with residents and fellows in neuroscience and knowledge transfer to frontline professionals
- Interest in developing or collaborating in clinical research projects with existing teams
- The successful candidate must demonstrate a commitment to equity, diversity, and inclusion in these activities.
- Proficiency in written and spoken French and English
- Training in neuro-critical care, an asset

Documents to be provided by candidates

- Letter of intent addressed to the Director of Neuroscience at McGill (Dr. Guy Rouleau, the director of the McGill University academic department of anesthesiology (Dr Thomas Engelhardt), the Clinical Director of Anesthesiology at the MUHC (Dr. Mohamed Badawy), and the Anesthesiology Site Director at the Neuro (Dr. Marcelo Lannes)
- Curriculum Vitae
- Names and contact information of three referees
- Proof (if obtained) of relevant degrees
- Proof (if obtained) of additional training

## APPLICATION PROCESS

Applications must be submitted online at the following addresses:  
[anesthesia.admin@muhc.mcgill.ca](mailto:anesthesia.admin@muhc.mcgill.ca) and [marcelo.lannes.med@ssss.gouv.qc.ca](mailto:marcelo.lannes.med@ssss.gouv.qc.ca)

Institut Neurologique de Montréal  
CUSM - Centre Universitaire de Santé McGill

Le service d'anesthésie de l'institut Neurologique de Montréal, faisant partie du CUSM, est à la recherche de trois anesthésiologistes pour compléter son équipe. La réalisation d'une formation complémentaire pertinente d'une durée minimale de douze (12) mois est exigée.

L'Institut-Hôpital Neurologique de Montréal (communément appelé « Le Neuro ») est l'un des six pavillons du CUSM (Centre universitaire de santé McGill). Il est internationalement reconnu pour son environnement clinique, académique et de recherche dynamique et multidisciplinaire qui favorise l'excellence clinique, l'enseignement de haut niveau et les opportunités de recherche clinique.

Plusieurs innovations cliniques y ont été développées au fil de son histoire et plusieurs découvertes scientifiques y sont faites régulièrement en neurologie et en neurochirurgie. L'hôpital attire annuellement des dizaines de médecins et de chercheurs d'une multitude de pays pour venir apprendre les avancements les plus récentes.

Le Neuro inclus actuellement :

- Plus de 100 médecins et pharmaciens
- Plus d'une trentaine de spécialités et surspécialités
- Plus d'une centaine de chercheurs

#### **Activités cliniques et académiques**

Le candidat devra participer aux activités **cliniques** habituelles auxquels le département d'anesthésie contribue :

- Neurochirurgie oncologique
- Neurochirurgie pour épilepsie
- Neurochirurgie fonctionnelle (désordre du mouvement)
- Neuro-modulation (pour la douleur et la spasticité)
- Chirurgie de la colonne
- Neurochirurgie vasculaire
- Neurochirurgie des nerfs périphériques
- Programme de neuro-radiologie interventionnelle et diagnostique
- programme d'AVC avancé (centre tertiaire, offrant la thrombectomie d'urgence)

Le candidat devra aussi contribuer à l'**enseignement** auprès d'étudiants, de résidents et moniteurs cliniques (fellows) à titre de professeur associé à l'université McGill.

Une participation active aux **activités de développement professionnel continue** du Neuro ainsi qu'aux diverses activités universitaires et de recherche est également attendue.

Du **temps non clinique** approprié sera alloué en fonction des besoins et du mandat convenu.

### **Critères d'admissibilité**

- Doctorat en médecine
- Permis d'exercice de la médecine délivré par le Collège des médecins du Québec (CMQ)(ou en voie d'obtenir)
- certificat de spécialiste en anesthésiologie reconnu par le CMQ (obtenu ou en voie de l'obtenir)
- Satisfaire aux exigences de l'Office québécois de la langue française (OQLF).

### **Profil recherché**

- Professionnalisme, leadership, engagement et productivité
- Intérêt et compétences en neuro-anesthésie
- Expertise en neuro-monitoring et en électro-encéphalographie pour les soins neuro-critiques et les soins péri-opératoires en neurochirurgie, un atout
- Aptitudes pour l'enseignement auprès de résidents et fellows en médecine et en neurosciences et le transfert des connaissances vers les professionnels de première ligne
- Intérêt pour le développement ou la collaboration à des projets de recherche clinique avec les équipes en place
- Le candidat retenu doit faire preuve d'un engagement en faveur de l'équité, de la diversité et de l'inclusion dans le cadre de ces activités.
- Maîtrise du français et de l'anglais écrit et parlé
- Formation en neuro-soins intensifs, un atout

### **Documents à fournir par les candidats**

- Lettre d'intention adressée au directeur de neurosciences à McGill (Dr Guy Rouleau), le chairman d'anesthésie de l'Université McGill (Dr Thomas Engelhardt), le directeur clinique d'anesthésie du CUSM (Dr Mohamed Badawy), et le directeur de site en anesthésie au Neuro (Dr Marcelo Lannes)
- Curriculum Vitae
- Noms et coordonnées de trois personnes de référence
- Preuve (si obtenue) des diplômes pertinents
- Preuve (si obtenue) des formations complémentaires

### **PROCESSUS DE CANDIDATURE**

Les candidats intéressés doivent faire parvenir les documents d'ici le 30 novembre 2025 à [anesthesia.admin@muhc.mcgill.ca](mailto:anesthesia.admin@muhc.mcgill.ca) et à [marcelo.lannes.med@ssss.gouv.qc.ca](mailto:marcelo.lannes.med@ssss.gouv.qc.ca)